
Fra: Hans Præstbro [mailto:hans@brugfolkeskolen.dk]  
Sendt: 17. januar 2018 13:36 

Til: Borgmesteren for BUF; Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen); Tommy Petersen 

(Borgerrepræsentationen); Sofie Seidenfaden; Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen); 
Annika Smith; Maja Krog; Helle Bonnesen; Jens-Kristian Lütken Jensen; Knud Holt Nielsen 

(Borgerrepræsentationen); Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) 
Cc: Marianne Kjær; Yanaba; Anna Rosenblad; Anne Christine Brøndum; joan.roge@gmail.com 

Emne: En pointe om Sydhavnen i forbindelse med jeres dagsorden i dag 

 
Kære udvalgspolitikere 
 
Lige en ekstra pointe om Sydhavnen i forbindelse med punkt 7 og 8 i jeres dagsorden i dag.  
 
Skolen i Sydhavnen har næsten ingen elever fra Rode 207 (eget distrikt) 
 
Brug Folkeskolen er meget optaget af blandede skoler, særligt i Sydhavnen. Dog er en stor 
koncentration af almene boliger i den gamle bydel og en stor koncentration af nybyggede 
ejerboliger i den nye bydel en udfordring. Ligeledes er det frie skolevalg, hvor forældre vælger lige 
så meget efter hvem de vil gå i skole med som hvor de vil gå i skole. Men vi er godt på vej. De to 
gamle skoler er gode og attraktive skoler - og det er en sandhed, som er ved at gå op for bydelens 
forældre.  
 
Det udsatte boligområde i den sydlige del af Sjælør Boulevard (Rode 207) blev i 2011 flyttet til 
Skolen i Sydhavnens distrikt. Velsagtens som et forsøg på at fordele og blande bydelens børn. Der 
blev i den forbindelse afsat 50 millioner til (primært)l en sikker skolevej fra dette område. Et 
byggeri, som netop er afsluttet.  
https://www.kk.dk/indhold/okonomiudvalgets-modemateriale/04102011/edoc-agenda/57c07d2d-
b128-461b-b264-079e49cc87d7/43c23a20-a1bc-4690-9e56-eaacca238b2c  
 
Desværre er det vores vurdering, at der på Skolen i Sydhavnen næsten ingen børn går fra 
denne Rode, selvom det ER skolens distrikt. Højst en håndfuld eller to. I stedet går disse børn på 
Ellebjerg og Bavnehøj Skole. Mens mange fra netop Ellebjerg og Bavnehøjs distrikt er søgt til 
Skolen i Sydhavnen.  
 
I punkt 7 foreslås at man lukker for dette optag på Skolen i Sydhavnen. At lukke for optag af børn 
fra andre distrikter, som fx Ellebjergs og Bavnehøjs, er måske en mulighed, men så bør man 
også huske forpligtigelserne i Rode 207. I hvert fald hvis de ambitiøse tanker om de cyklende 
børn fra Sjælør skal fastholdes. Og ellers bør man på længere sigt lave en ny strategi.  
 
Husk, at vi i Brug Folkeskolen fortsat er klar til at tage en fremtidssnak om den samlede 
skolestruktur i Sydhavnen. Et stort distrikt? En overbygningsskole? Hvad med det lovede 
samarbjede mellem de tre skoler i Sydhavnen?  
 
Rigtig godt møde! :) 
 
Med venlig hilsen 
 
Hans H. Præstbro 
Projektleder og talsperson 
 
Forældreforeningen  
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Brug Folkeskolen 
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2100 København Ø 
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